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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 19.6. 2025 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Přáda, MUDr. Aszalayová, MUDr. Dostalíková, MUDr. 

Dvorník, MUDr. Henčlová, MUDr. Kubíček, MUDr. Lindovský, MBA, MUDr. 

Monhart, PhD., MUDr. Mečl, MUDr. Němeček, MUDr. Sedláček, MUDr. 

Trnka. 

Omluveni:     MUDr. Dernerová, MUDr. Dobeš, MUDr. Doležal, MUDr. Jehlička, Ph.D.,   

                       MUDr. Mach, MUDr. Šťastný, Ph.D., MUDr. Voleman. 

Přizváni:       Mgr. Valášek, MBA, MUDr. Sojka. 

 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 12 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

    V květnu 2025 bylo přijato celkem 54 lékařů: 

     z toho bylo    13   lékařů se státní příslušností SR, 

     7   lékařů s jinou státní příslušností, 

                 6   lékařů se slovenskou LF, 

     3    lékaři se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2025 požádalo celkem 83 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

   

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v květnu 2025. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o hospodaření ČLK v roce 2024 

   Finanční majetek je používán pro běžný chod komory na hrazení průběžných nákladů 

komory. 
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   Dlouhodobý nehmotný majetek představuje zejména program pro evidenci lékařů a webové 

stránky ČLK.  

   Dlouhodobý hmotný majetek je používán pro běžnou činnost komory.  

 

   Přehled majetku centra ČLK k 31. 12. 2024 

 Název     Stav k 31. 12. 2024 

I. Finanční majetek 32 744 028,85 

II.  Dlouhodobý nehmotný majetek  8 084 586,14 

 Dlouhodobý hmotný majetek  205 882 032,89 

III.    Pohledávky 2 268 437,23 

 

Porovnání hospodaření centra ČLK v uplynulých letech 

  2020 2021 2022 2023 2024 

Výnosy 
 

 

69 584 895 

 

75 120 114 

 

124 092 435 

 

90 150 161 

 

91 026 069 

z položky 

výnosů čl. 

příspěvky  

 

56 665 177 

 

57 271 406 

 

58 075 421 

 

67 442 731 

 

69 057 222 

Náklady 
 

 

54 921 659 

 

63 841 864 

 

75 954 902 

 

76 670 958 

 

80 265 797 

Hosp.výsledek 

před zdaněním  

 

14 663 236 

 

11 278 249 

 

48 137 532 

 

13 479 202 

 

10 760 272 

Daň z příjmu  
3 278 268 

(19%) 

2 535 921 

(19%) 

9 692 951 

(19%) 

3 484 245 

(19%) 

3 750 448 

(21%) 

Hosp.výsledek 

po zdanění  

 

11 384 968 

 

8 742 328 

 

38 444 581 

 

9 994 957 

 

7 009 824 

 

Členové představenstva ČLK se seznámili s informacemi o hospodaření ČLK za rok 2024. 

V souladu se SP č. 17 – Finanční řád, budou patřičné informace o hospodaření zveřejněny 

v časopise Tempus Medicorum. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zpráva auditora o hospodaření ČLK v roce 2024 

   Představenstvo se seznámilo se zprávou auditora, který k hospodaření ČLK v roce 2024 nemá 

výhrady. 

Představenstvo ČLK bere na vědomí zprávu auditora o ověření účetní závěrky ČLK za 

rok 2024.  

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

Dr. Trnka se připojil k jednání představenstva v 9.20  hodin, přítomno je 13 členů 

představenstva. 
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Žádost OS ČLK Třebíč o dotaci 

  Kvůli potřebě nákupu výpočetní techniky, která umožní přechod na operační systém Windows 

11 žádá OS ČLK Třebíč o dotaci na provoz kanceláře, konkrétně na nákup výpočetní techniky 

ve výš 28 000,- Kč. 

Zdůvodnění: 

Kancelář OS ČLK v Třebíčí má v majetku dva notebooky. První byl pořízen v 12/2013 s OP 

W8, druhý byl pořízen v 12/2015 s W7. Oba notebooky jsou již nevyhovující pro plnění úkolů 

v rámci kanceláře okresního sdružení, a to především z důvodu zajištění bezpečnosti dat. 

Představenstvo na základě žádosti nabízí nikoliv dotaci ve výši Kč 28 000,-, ale 

bezúročnou půjčku na dobu dvou let. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Právní konference ČLK - vyúčtování 

   Tradiční právní konferenci pořádala právní kancelář ČLK dne 22.5.2025 v Domě lékařů od 

10 do 18 hodin. Vedle právníků ČLK vystoupili jako hosté JUDr. František Púry, Ph.D. – 

předseda trestního kolegia Nejvyššího soudu a JUDr. Petr Vojtek – předseda senátu Nejvyššího 

soudu projednávajícího náhrady za újmu na zdraví 

Náklady: 72 800,- Kč 

Výnosy: 120 400,- Kč (účastnické poplatky) 

Hospodářský výsledek pro ČLK: + 47 600,- Kč 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Setkání administrativních pracovníků ČLK 

   Ve dnech 26. a 27.5.2025 proběhla v Domě lékařů porada administrativních pracovníků 

České lékařské komory. Porady se zúčastnilo celkem 80 administrativních zaměstnanců 

okresních sdružení ČLK a centrální kanceláře ČLK, což odpovídá zastoupení 71 okresních 

sdružení ČLK. Vedle interních informací byl realizační firmou ISSA CZECH spol. s r.o. 

představen nový Registr členů ČLK, který by měl být do provozu nasazen v listopadu 2025. 

Setkání se také zúčastnil zástupce partnerské pojišťovny Kooperativa, který seznámil účastníky 

s novinkami v oblasti pojištění. Porada byla zakončena přednáškou na téma umělé inteligence 

a kybernetické bezpečnosti. 

   Náklady pro centrum ČLK: 168 301,- Kč (z toho 120 826,- Kč občerstvení, 13 350,- Kč 

ubytování a 15 125,- Kč školení zajištěné firmou ISSA) 

   V roce 2023 se porady účastnilo 64 administrativních pracovníků z OS ČLK a náklady na 

uspořádání činí 157 070,- Kč. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Benefitní program ČLK – karta člena ČLK 

   ČLK v souvislosti s projektem Průkazu člena ČLK avizovala záměr vytvořit pro své členy 

benefitní program. V současnosti se podařilo navázat spolupráci s prvními partnery, jejichž 

nabídka bude dostupná pouze lékařům, kteří disponují Průkazem člena ČLK. V prvé fázi budou 

mít informace k dispozici členové, kteří mají aktivní elektronický průkaz. V dohledné době 

bude benefitní program zpřístupněn i těm, kteří disponují průkazem člena v plastové podobě. 

Další informace obdrží členové prostřednictvím e-mailové komunikace. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Sekce mladých lékařů – náklady na činnost 

   Sjezd ČLK schválil rozpočet obsahující rezervu 200 000,- Kč vyhrazenou na podporu 

činnosti SML-ČLK, která nemá žádné vlastní příjmy. Podle informace ekonomického oddělení 

ČLK bylo k 31.5.2025 z této rezervy vyčerpáno již 174 895,- a to na cestovné 12 108,- Kč, 

náhrady ztráty času pro funkcionáře 126 000,- Kč a 11 340,- Kč na zdravotní a 25 447,- Kč na 

sociální pojištění.  

   Příštího jednání představenstva dne 18.7.2025 bude předseda SML-ČLK Dr. Veselý osobně 

referovat o činnosti SML-ČLK. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

ČLK – rady pro zdraví 

  Dr. Kubek informoval o pokračování projektu pravidelných edukačních seminářů a tiskových 

konferencí „Rady pro zdraví“ přístupných pro veřejnost s cílem popularizovat aktuální 

medicínská témata. ČLK touto podporou zdravého životního stylu a prevence hodlá naplňovat 

svoji společenskou roli a odpovědnost vůči laické veřejnosti. Akce se konají v Domě lékařů 

vždy první úterý v měsíci hybridním způsobem od 15:00 hodin do 16:00 hodin s účastí zdarma.  

1. akce 4.3.2025 – Epidemie obezity se zaměřením na obesitu dětí, v návaznosti na program BF 

24, který iniciovala ČLK 

2. akce 1.4.2025 – Cestovní medicína, zdravotní rizika spojená s cestováním a jak jim 

předcházet 

3. akce 6.5.2025 – Rizika opalování, prevence melanomu a dalších onemocnění kůže 

souvisejících s insolací 

4. akce  3.6.2025 – ABC o tabáku a nikotinu – jak se vyznat v záplavě nikotinových produktů, 

rizika závislosti na tabáku a možnosti její léčby (prof. MUDr. Králíková a MUDr. Zvolská). 

   Cyklus bude pokračovat po prázdninách, na 2.9.2025 je plánována přednáška o otravách 

houbami.   

   Informace z akcí jsou propagovány prostřednictvím časopisu Tempus, portálu 

www.nasezdravotnictvi.cz i na facebooku.  

Představenstvo bere informaci na vědomí.  

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

http://www.nasezdravotnictvi.cz/
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zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pravidla pro medicínské influencery 

  Stále více pacientů čerpá medicínské informace z internetu. Kvalita těchto informací je velmi 

rozdílná, přičemž některé jsou zavádějící, nepravdivé i přímo nebezpečné. Autoři těchto 

informací, které mají často vizuální podobu, se nezřídka vydávají za lékaře, aniž jimi jsou. 

Takové informace ohrožují pacienty, ale také důvěryhodnost lékařské stavu. Tento problém se 

v žádném případě netýká pouze ČR a proti těmto dezinformátorům či podvodníkům je většinou 

bezmocná i policie.  

   Dr. Kubek navrhl, aby ČLK po vzoru Francouzské lékařské komory, s jejímž prezidentem Dr. 

Philippe Cathala tuto problematiku konzultoval, vytvořila doporučení představenstva, kterým 

by stanovila pravidla, kterými by se měli tito tzv. medicínští influenceři řídit a při jejich 

dodržování by tento svůj respekt vůči pravidlům stanoveným ČLK mohli veřejně deklarovat 

v rámci svých příspěvků.  

   Členové představenstva se seznámili s návrhem, který prezident ČLK vytvořil po vzoru 

pravidel Francouzské lékařské komory. Představenstvo považuje vytvoření doporučení ohledně 

této závažné problematiky za účelné a usneslo se, že bude na jeho znění ve spolupráci 

s ostatními orgány ČLK pracovat. 

   Návrhem se zabývala Etická komise ČLK na svém zasedání 22.5.2025. Všichni přítomní 

členové souhlasili s návrhem, ve kterém navrhli drobné úpravy. Dr. Kalvach zajistit kontrolu a 

úpravu textu. Na základě jeho doporučení Dr. Kubek některé změny do návrhu zapracoval a 

předkládá upravenou verzi k posouzení členům představenstva a předsedům OS ČLK. 

Představenstvo s textem souhlasí, ale jeho případné schválení v podobě doporučení 

představenstva odkládá na příští zasedání, aby dokument bylo možno prodiskutovat na 

poradě předsedů OS ČLK. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Etická komise ČLK 

  Jednání Etické komise ČLK se uskutečnilo 22.5.2025. Členové představenstva se seznámili 

se zápisem. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

3) Jednání a informace   

 

Předvolební konference ČLK 

  Co čeká lékaře, pacienty a české zdravotnictví po parlamentních volbách? ČLK pořádala 

17.6.2025 předvolební konferenci, na kterou pozvala zástupce politických stran a hnutí, která 

mají dle relevantních průzkumů reálnou šanci překročit hranici předepsanou pro vstup do 

Sněmovny. Na konferenci vystoupili: 

Mgr. et Mgr. Adam Vojtěch, MHA – ANO 

MUDr. Zdenka Němečková Crkvenjaš, MBA – Spolu (ODS) 
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MUDr. Albert Štěrba – Piráti 

Mgr. Michaela Šebelová – Stan 

MUDr. Jan Síla – SPD 

MUDr. Boris Šťastný, MBA – Motoristé sobě 

MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA – Spolu (KDU-ČSL)         

    Záznam z konference je dostupný na internetu. Politici dostanou v časopise Tempus prostor 

k prezentaci svým plánů, jak řešit základní problémy našeho zdravotnictví. 

Představenstvo bere informace na vědomí.  

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Dohodovací řízení o úhradách pro rok 2026 

   Koncem května skončila přípravná fáze DŘ o úhradách pro rok 2026. V drtivé většině 

segmentů v přípravné fázi DŘ k dohodě nedošlo, neboť pojišťovny místo potřebného 

meziročního nárůstu úhrad nabízely meziroční pokles. Jejich návrhy vycházely z těchto 

předpokladů: 

- Náklady na hrazenou péči v roce 2026 nesmí nepřekročit náklady z roku 2025. 

- Celkové zůstatky na účtech zdravotních pojišťoven k 31.12.2026 musí zůstat na úrovni 

zůstatků k 31.12.2024. 

   Pojišťovny očekávají v letech 2024 i 2025 deficitní hospodaření, a proto chtějí přistupovat 

k úhradám v roce 2026 velmi restriktivně, což znamená, že úhradové podmínky v roce 2026 

by měly být pro poskytovatele ještě horší než v roce 2025. 

   Při zahájení jednání neměly pojišťovny připraveny žádné konkrétní návrhy. Svaz 

zdravotních pojišťoven (SZP) formuloval obecné teze, jak dosáhnout snížení úhrad: 

Snížením hodnoty bodu, zrušením všech bonifikací, včetně bonifikace za diplom 

celoživotního vzdělávání, jelikož dle vyjádření zástupců SZP nemá tato bonifikace pro 

kvalitu poskytované péče žádný význam. Dále bylo ze strany SZP navrženo zrušení 

možnosti vyvinění z regulací za léky, zdravotnické prostředky a vyžádanou péči, k tomu se 

připojila i VZP.  

   Teprve necelý týden před závěrečným kolem předložily pojišťovny návrhy, přičemž 

závěrečné jednání přípravné fáze nepřineslo žádný prostor pro jednání o návrzích stran a 

bylo přistoupeno pouze k hlasování.  

   Vzhledem k tomu, že konkrétní návrhy zdravotních pojišťoven na způsob úhrady v roce 

2026 po většinu času určeného pro jednání mezi plátci a poskytovateli buď zcela chyběly, 

nebo neobsahovaly nejdůležitější informaci, a to navrhovanou výši úhradových parametrů, 

nebylo možné přípravnou fázi dohodovacího řízení využít předpokládaným způsobem. Z 

pohledu zástupce poskytovatelů vnímáme jednání se zdravotními pojišťovnami v letošním 

dohodovacím řízení jako promarněnou příležitost a ztracený čas, který mohl být využit ke 

konkrétním diskusím nad návrhy obou stran.  

   DŘ je zatíženo absencí validních podkladů. Situace se zásadním způsobem zhoršila poté, 

co bylo jedná přesunuto z podzimu na jaro. Do budoucna vidíme naději ve zpřístupnění dat 

pro dohodovací řízení ze strany UZIS. Za komoru jsme již UZIS požádali o konkrétní data, 

která jsou pro jednání o úhradách v segmentech ambulantní péče, ve kterých ČLK-o.s. 

poskytovatele zastupuje, nezbytná.  

   DŘ v současné podobě nepovažujeme za příliš funkční, ale pořád spolu s úhradovou 

vyhláškou Mz, která by měla výsledky a průběh DŘ reflektovat, je považujeme za určitou 

záruku férovosti v porovnání se stavem, kdy by zdravotní pojišťovny mohly o úhradách 

vyjednávat individuálně s jednotlivými poskytovateli zdravotních služeb.  
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   Základní priority ČLK-o.s. pro DŘ 2026 

- Úhradové podmínky musí být nastaveny tak, aby náklady na hrazenou péči nebyly (byť 

jen částečně) přenášeny na smluvní poskytovatele a současně, aby bylo na straně smluvních 

poskytovatelů reálné usilovat o dosažení zisku.  

- Plné promítnutí valorizace mzdových a režijních nákladů do úhrad.  

- Zjednodušení úhradových mechanismů – jednotná hodnota bodu v segmentu ambulantních 

specialistů, odstranění složitostí při výpočtu limitu úhrady zavedených ministerstvem pro 

tento rok, revize bonifikací. 

- Minimalizace rizika regulací pro poskytovatele, kteří se nechovají účelově, přičemž je 

nezbytné s ohledem na judikaturu Ústavního soudu zachovat prostor pro neuplatnění 

regulace, pokud poskytovatel musel indikovanou péči poskytnout. 

- Hodnotu bodu a další úhradové parametry pro rok 2026 nastavit tak, aby byl za stejnou 

výkonovou produkci garantován meziroční nárůst úhrad minimálně o 10 %. Je nezbytné, 

aby se v meziročním nárůstu úhrad zohlednil nárůst nákladů na straně poskytovatelů, který 

nebyl v úhradách pro rok 2025 žádným způsobem zohledněn.  

 

Praktičtí lékaři 

Nedohoda 

   Společný návrh SPL a SPLDD, ke kterému se připojila ČLK-o.s. navazuje na zavedený 

úhradový systém, včetně zachování úhrady týmových praxí. Navrhované meziroční 

navýšení základní kapitační sazby a hodnoty bodu pro úhradu výkonů hrazených mimo 

kapitaci zohledňuje nárůst nákladů poskytovatelů.  

 

Ambulantní specialisté 

Nedohoda 

   ČLK-o.s. vypracovala návrh úhradových podmínek pro rok 2026, ke kterému se připojila 

většina ostatních zástupců poskytovatelů a byl vytvořen společný návrh, který byl předložen 

zdravotním pojišťovnám. Návrh poskytovatelů obsahuje základní východiska pro jednání v 

DŘ pro 2026, na kterých se zástupci segmentu shodli na společném jednání, a konkrétní 

návrh úhradových podmínek pro rok 2026 pro všechny odbornosti, které jsou v rámci tohoto 

segmentu zastupovány.  

  SZP navrhoval meziroční pokles úhrad o 4 %, zachovával diferencovanou hodnotu bodu, 

nezavádí přepočet PURO dle aktuálního SZV, ruší minimální hodnotu bodu pro výpočet 

PURO, ruší možnost vyvinění z regulace za léky, zdravotnické prostředky a vyžádanou péči.  

   VZP sice navrhovala menší meziroční pokles úhrad než 4%, ale rovněž zachovává 

diferencovanou hodnotu bodu, nezavádí přepočet PURO dle aktuálního SZV, ruší 

minimální hodnotu bodu pro výpočet PURO, zachovává záporné hodnoty KN při nesplnění 

bonifikací, navrhuje zařadit do regulací za vyžádanou péči nově i odbornost 902 

(fyzioterapii) a rovněž ruší možnost vyvinění z regulací.  

 

Ambulantní gynekologie 

Dohoda 

   Potřebný počet hlasů získal společný návrh VZP a SZP. Odhlasovaný návrh, který ČLK-

o.s. nepodpořila, zavádí zcela nový mechanismus úhrad pro odbornost 603. Dle vyjádření 

zástupců zdravotních pojišťoven a SSG se jedná o způsob úhrady, který je již dlouhodobě 

vzájemně diskutován. Je navrhováno zavedení nového systému úhrad, který je velmi 

podobný systému úhrad u praktických lékařů.    

 

Komplement 

Nedohoda 
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   Zástupci poskytovatelů formulovali prohlášení adresované Mz, ve kterém konstatují, že 

návrh zdravotních pojišťoven nereflektuje potřebu budoucí udržitelnosti systému veřejného 

zdravotního pojištění, zejména s ohledem na podporu preventivních vyšetření v primární 

péči a včasnou diagnostiku, a konstatují připravenost k jednání s Ministerstvem 

zdravotnictví o potřebném kompromisu, který zajistí zachování dostupnosti potřebného 

rozsahu kvalitní péče komplementu.  

 

Jednodenní péče 

Nedohoda 

  V nově vzniklém segmentu byly předloženy čtyři návrhy – společný návrh zástupců 

poskytovatelů (vyjma ANČR), návrh ANČR, návrh VZP a návrh SZP. Ani jeden návrh 

nezískal potřebný počet hlasů.  

 

   Je třeba zdůraznit, že dohoda vyjadřuje souhlas s dohodnutými podmínkami, zavazuje 

všechny smluvní poskytovatele v daném segmentu a může mít vliv i na individuální soudní 

spory poskytovatelů (soud se dotazuje, zda úhradové podmínky zakotvené v úhradové 

vyhlášce, včetně regulací, jsou výsledkem dohody plátců a poskytovatelů v dohodovacím 

řízení). Na straně zástupců poskytovatelů si musíme být jisti, že dohodnuté podmínky 

poskytovatele, které zastupujeme, nepoškodí. V letošním dohodovacím řízení jsme tuto 

jistotu v žádném ohledu neměli. Právě naopak. Alarmující novinkou na straně zdravotních 

pojišťoven je předkládání návrhů, které nerespektují závaznou judikaturu Ústavního soudu.  

   O úhradách pro rok 2026 rozhodne Mz svojí vyhláškou. 

Představenstvo ČLK bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Jednání o typové smlouvě pro komplement 

    ČLK se v minulosti podařilo prosadit smlouvy na dobu neurčitou pro praktické lékaře a 

ambulantní specialisty, včetně ambulantních gynekologů. Bohužel se nepodařilo prosadit stejný 

princip pro smluvní poskytovatele ambulantní diagnostické péče (komplement). Těmto 

poskytovatelům letos končí smlouvy s VZP a bylo třeba dohodnout obsah typové smlouvy na 

další období. ČLK-o.s., je účastníkem jednání o rámcových smlouvách a má mandát zastupovat 

poskytovatele diagnostické péče v jednání o typové smlouvě. V tomto jednání zástupci komory 

Dr. Musil a Mgr. MUDr. Záleská vystupovali velmi aktivně a podařilo se zabránit změnám, 

které by mohly mít pro poskytovatele negativní dopad. Konkrétně se jednalo zejména o úpravu 

výpovědních důvodů a úpravu podmínek pro konání smírčího jednání. Dohodnutý obsah nové 

typové smlouvy, kterou bude VZP smluvním poskytovatelům nabízet od 1.1.2026, odpovídá 

rámcové smlouvě. Podařilo se dojednat, že smlouva bude uzavírána na 8 let s tím, že pokud 

neoznámí jedna ze smluvních stran druhé smluvní straně nejpozději dva roky před uplynutím 

této doby, že nemá zájem o pokračování smluvního vztahu, včetně uvedení důvodu pro 

nepokračování smluvního vztahu, doba účinnosti smlouvy se prodlužuje o dva roky. Tyto 

podmínky byly navrhovány zástupci poskytovatelů a VZP je akceptovala. Dohodnuté 

podmínky zajišťují, že se smluvní poskytovatel o případném nepokračování smlouvy dozví 

v dostatečném časovém předstihu (2 roky) a dozví se i důvod nezájmu VZP o pokračování 

smluvního vztahu tak, aby mohl situaci řešit. Dohodnuté podmínky rovněž znamenají, že při 

pokračování smluvního vztahu bude smlouva trvat 10 let. Nová typová smlouva i protokol 

z jednání jsou zveřejněny na webu VZP www.vzp.cz 

Představenstvo ČLK bere informaci na vědomí. 

http://www.vzp.cz/
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Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní strategie elektronického zdravotnictví ČR 2025-2035 

   Členové představenstva se v předstihu měli možnost seznámit s tímto koncepčním 

materiálem. Dr. Mečl referoval, že materiál bude dále projednán Národní radou elektronického 

zdravotnictví s předpokládanou možností jeho připomínkování do konce srpna. 

Představenstvo ČLK bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Vyhláška o zkušebním řádu aprobační zkoušky 

   Dr. Kubek informoval, že ČLK k návrhu novely vyhlášky č. 117/2018 Sb., o zkušebním řádu 

aprobační zkoušky uplatila jako připomínku žádost o vypuštění ust. § 5 – praktická část 

aprobační zkoušky.  

   ČLK dlouhodobě upozorňuje na rizika, která přináší pacientům skutečnost, že v rámci této 

tzv. praktické části aprobační zkoušky uchazeč v postavení medika fakticky poskytuje 

zdravotní péči. Argument, že se tak děje za součinnosti dohlížejícího atestovaného lékaře, 

neobstojí, protože v praxi toto pravidlo v řadě případů není dodržováno. Institut tzv. praktické 

části aprobační zkoušky bývá zneužíván k „řešení“ nedostatku kvalifikovaných lékařů, což 

ohrožuje bezpečnost pacientů. 

   Mz návrh ČLK neakceptovalo. 

Představenstvo ČLK bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

    Dr.  Monhart, Ph.D. opustil jednání v 12.00 hodin, přítomno je 12 členů představenstva. 

 

Vyhláška o pohotovostních službách  

   Mz předložilo do mezirezortního připomínkového řízení návrhu vyhlášky o pohotovostních 

službách podle zákona o zdravotních službách. ČLK tento návrh obdržela 18.6.2025. 

Představenstvo se s návrhem seznámilo a diskutovalo o něm, avšak vzhledem k časové 

tísni a nemožnosti návrh dopředu analyzovat a konzultovat, se k němu na tomto zasedání 

nemůže vyjádřit. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Výběrová řízení - informace 

   Dr. Aszalayová a Dr. Lindovský podali informaci o výběrových řízeních, kterých se zúčastnili. 
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Přístrojová komise MZ 

   Dr. Trnka informoval o zasedání přístrojové komise, která se konala dne 11. 6. 2025. 

Představenstvo ČLK bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

4) Zahraniční činnost 

 

Sjezd Německé lékařské komory – Lipsko 27.-30.5.2025 

   Dr. Přáda informoval o sjezdu Německé lékařské komory, jehož úvodní části se spolu 

s dalšími zahraničními hosty účastnil. Sjezdu se zúčastnilo mnoho zahraničních hostů a 

regionálních i spolkových politiků, první 3 dny byly zajištěny pro mezinárodní účast, další 3 

dny byly již primárně pro německé auditorium.  

 Klíčové výzvy a priority německého zdravotnictví diskutované na půdě sjezdu spolkové 

komory byly hlavně snížení byrokracie, nasazení AI do provozu nemocnic, revize vzdělávacích 

plánů u specializací a pokus o jejich zkrácení a otázky jeho financování, problémy související 

s restrukturalizací, demografie stárnutí, slaďování osobního a pracovního života.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zasedání EJD – Lisabon 29.5.-1.6.2025 

   Dr. Přáda informoval o zasedání Evropské organizace Mladých lékařů, kterého se zúčastnil 

spolu s Dr. Hilšerovou. Současná situace napříč evropskými zdravotnickými systémy je značně 

různorodá nicméně lze najít několik společných jmenovatelů. 

   Mezi klíčová témata patřily zhoršující se pracovní podmínky a duševní zdraví lékařů, násilí 

na zdravotnících, změny v postgraduálním vzdělávání, neefektivita plánování ve zdravotnictví, 

digitalizace a administrativní zátěž a odměňování lékařů. Severské a pobaltské státy pak řeší 

zdravotnickou připravenost na krize a válečnou medicínu. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

5) VR ČLK 

 

Dr. Přáda informoval o činnosti Vědecké rady ČLK. 

 

Společné zasedání VR ČLK a předsedů jejích oborových komisí 

   Dne 12. 6. 2025 se v Domě lékařů konalo společné zasedání VR ČLK a předsedů jejích 

oborových komisí. Jednání řídil předseda VR ČLK Dr. Mrozek,  

   Jednání se účastnilo 17 členů VR včetně prezidenta ČLK a 12 předsedů oborových komisí či 

jejich zástupců.  
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Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

    

 

6) Licence 

 

Dr. Lindovský prezentoval problematické žádosti o licence, které představenstvo projednalo.     

 

 

7) Různé 

  

Zasedání představenstva a další akce ČLK – podzim 2025 

 

Datum Den Čas Akce Místo konání 

18. 7. Pátek 9:00 Představenstvo ČLK Praha  

4. 9. Čtvrtek 9:00 Představenstvo ČLK Praha 

2. 10. Čtvrtek 9:00 

15:00 

Představenstvo 

Porada předsedů 

ČLK Praha  

1. 11. Sobota 9.00 Představenstvo ČLK Praha 

8. –  9. 11. So - Ne  Sjezd Praha - Clarion 

29. 11. Sobota 9:00 Představenstvo ČLK Praha 

18. 12. Čtvrtek 9:00 

15:00 

Představenstvo 

Porada předsedů 

ČLK Praha 

24. 1. 2026 Sobota 9:00  Představenstvo ČLK Praha 

28. 2. 2026 Sobota 9:00 Představenstvo 

Ples 

ČLK – Praha 

Praha – Obecní dům 

 

 

 

  Zasedání představenstva bylo ukončeno ve 14 hodin. 

 

   Příští zasedání představenstva se uskuteční v pátek 18.7.2024 od 9:00 hodin v sídle ČLK - 

Dům lékařů, Drahobejlova 27, Praha. 

 

 

Zapsala:   Hanka Matějková 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 

 


